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Protokół LXVI 

Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 29 listopada 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:55 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Dominik Goliszek 

3. Joanna Grabowska 

4. Aleksander Hamerla 

5. Ewa Jeżewska 

6. Iwona Owieśna 

7. Piotr Pawlikowski 

8. Helena Przekwas 

9. Waldemar Raniszewski 

10. Sławomir Składanek 

11. Teresa Sztuczka 

12. Czesława Walkowiak 

13. Wioleta Warzocha 

14. Małgorzata Wiśniewska 

 

Nieobecni: 

1.Rafał Żelazek 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXVI sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie wniosków do protokołu z LXIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

2. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2023, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Toruńskiemu, 
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3) w sprawie Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w roku 2024, 

4)   w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia oraz mieszkaniach treningowych i wspomaganych, 

5) w sprawie nadania imienia Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie, 

6) w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego przy ul. Henryka Sienkiewicza w miejscowości Toporzysko – 

gmina Zławieś Wielka, 

8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działek nr 207/19-23 położonych w miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś 

Wielka, 

9) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024, 

10) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na rok 2024, 

11) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

2024, 

12) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego, 

13) w sprawie dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług w zakresie odprowadzania 

ścieków, 

14) w sprawie utworzenia straży gminnej, 

15) w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej oraz dla kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka, 

16) w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT do roku 2030  

(z perspektywą do roku 2040). 

3. Informacja Wójta o pracach między sesjami. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Zamknięcie obrad LXVI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  
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Ad.1 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady LXVI sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka i przywitał obecnych. Stwierdził, że na 15 osobowy skład rady w sesji 

uczestniczy 14 radnych i obrady są prawomocne. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, 

że protokół z LXIV sesji był dostępny w biurze rady, na stronie internetowej oraz jest na sali 

obrad. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu? 

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła, aby umieszczać w protokole z sesji informacje Wójta 

o pracach między sesjami.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęły na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy, a zarazem Przewodniczącego Klubu Radnych „Nowy Czas” 

wnioski siedmiu Radnych o rezygnacji z członkostwa w klubie radnych. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował również, że Pan Radny Janusz Fifielski złożył rezygnację z pełnienia 

funkcji zastępcy przewodniczącego Rady Gminy Zławieś Wielka. Przewodniczący Rady 

Gminy powiedział, że w związku z liczną rezygnacją członków, sam też składa rezygnację. 

 

Ad.2.1 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbik o przedstawienie 

projektu zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2023.  

 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt zmieniającej uchwały w sprawie 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2023.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2023. Zapytał, czy ktoś 

z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie 

wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2023 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/432/2023 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Ad.2.2 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt zmieniającej uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

zmieniającej uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowy Toruńskiemu. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt 

z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

zmieniającej uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/433/2023 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu. 

 

Ad.2.3 

Grażyna Krystosiak – Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie Programu 

współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2024. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w 

sprawie Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2024. Zapytał, czy 

ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie 

wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2024. 

 

Głosowano w sprawie: 

Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2024 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/434/2023 w 

sprawie Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2024. 

 

Ad.2.4 

Aldona Michalska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła projekt 

uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia oraz mieszkaniach treningowych i wspomaganych. 

 

O godz.1422 z sali obrad wyszła Radna Wioleta Warzocha.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

O godz.1424 na salę obrad wróciła Radna Wioleta Warzocha. 

 

Ewa Jeżewska – Radna poprosiła o przybliżenie, czym są mieszkania treningowe.  

 

O godz. 1425 z sali obrad ponownie wyszła Radna Wioleta Warzocha.  

 

Aldona Michalska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej odpowiedziała, że 

mieszkanie chronione treningowe jest formą pomocy społecznej przygotowującą pod opieką 

specjalistów osoby tam przebywające do prowadzenia samodzielnego życia lub wspomagającą 



7 

 

te osoby w codziennym funkcjonowaniu. Drugą formą są mieszkania wspomagane, które 

zapewnią usługi bytowe i pomoc w wykonywaniu czynności niezbędnych w codziennym 

funkcjonowaniu i realizacji kontaktów społecznych. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia oraz mieszkaniach treningowych i wspomaganych. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia oraz 

mieszkaniach treningowych i wspomaganych 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/435/2023 w 

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia oraz mieszkaniach treningowych i wspomaganych. 

 

Ad.2.5 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty omówiła projekt uchwały w sprawie nadania imienia 

Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie.  

Małgorzata Kolimaga – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie przedstawiła historię 

nadania Szkole Podstawowej w Rzęczkowie imienia gen. bryg. prof. Elżbiety Zawackiej.  

 



8 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Rzęczkowie za szczytny cel, ideę.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały 

w sprawie nadania imienia Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie. Zapytał, czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie wniósł pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie nadania imienia Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania imienia Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/436/2023 w 

sprawie nadania imienia Szkoły Podstawowej w Rzęczkowie. 

 

Ad.2.6 

Mariola Musiał – Inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie omówiła 

projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały 

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty. 
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Czesława Walkowiak – Radna powiedziała, że proponowana stawka za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za osobę jest zbyt duża. Poprosiła, aby gmina nie dofinansowała policji 

tylko przesunęła te środki na gospodarowanie odpadami komunalnymi. Radna zwróciła uwagę, 

że przy utworzeniu straży gminnej, gmina również będzie musiała ponieść bardzo duże 

wydatki. Radna Czesława Walkowiak zwróciła się z problemem dziurawych i nienaprawianych 

dróg na terenie gminy.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy podziękował Radnej Czesławie 

Walkowiak za zabranie głosu. Zapytał, się czy Pani Radna wnioskuję o niepodwyższaniu 

stawki zagospodarowanie odpadami komunalnymi? 

 

Czesława Walkowiak – Radna odpowiedziała, że wnioskuje o niepodwyższaniem stawki.  

 

Janusz Fifielski – Radny zwrócił uwagę, że wniosek Radnej Czesławy Walkowiak musi 

zostać poddany pod głosowanie.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że po zamknięciu dyskusji.  

 

Ewa Jeżewska – Radna odniosła się do sytuacji, że rozumie wszelkiego rodzaju podwyżki, 

aby nie zwiększać deficytu budżetowego. Natomiast jako Przedstawiciel Gminy wie, że 

mieszkańcy nie chcą już podwyżek. Radna wspomniała również o odpadach bio, aby namawiać 

mieszkańców do kompostowania ich. Wypremiować mieszkańców, którzy kompostują odpady. 

Odniosła się do projektu uchwały, że nie podjęła decyzji, ale chętnie wysłucha opinii 

pozostałych Radnych.   

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że jest zdania, aby nie podnosić wyższej stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi bądź podwyższyć stawkę z przyzwoitą 

kwotą. Radny powiedział, że mieszkańcy skarżą się, że nie są myte śmietniki.  

Janusz Fifielski – Radny zwrócił uwagę, że gmina będzie musiała pokryć stratę w wysokości 

500.000,00 zł. Trzeba będzie zrezygnować z jakieś inwestycji, aby zbilansowały się odpady 

komunalne. 

 

Mariola Musiał – Inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie powiedziała, że 

stratę trzeba będzie pokryć ze środków własnych, a nie z inwestycji. 
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Wioleta Warzocha – Radna zapytała, czy gmina posiada wiedze jakie stawki opłat za 

gospodarowania przestrzennego mają ościenne gminy oraz czy pojemniki na odpady są myte? 

 

Mariola Musiał – Inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie odpowiedziała, 

że tak jak wspomniała na wspólnym posiedzeniu komisji, gmina Chełmża ma 25,00 zł od osoby 

oraz zwolnienie z bioodpadów 0,50 zł/osoby, gmina Lubicz 25 ,00 zł/osobę, gmina Łysomice 

28,00 zł do 3 osób, powyżej 4 osób – 101,00 zł. Gmina Wielka Nieszawka ma stawkę 29,00 zł 

od osoby i zwolnienie z bioodpadów 3,00 zł, gmina Obrowo ma stawkę 29,00 zł/osobę, gmina 

Dąbrowa Chełmińska ma stawkę 37,00 zł/osobę i zwolnienie z bioodpadów 3,00 zł, gmina 

Unisław ma stawkę 35,00 zł/osobę i zwolnienie z bioodpadów 3,00 zł. Pani Inspektor zwróciła 

uwagę, że każda gmina ma różne stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnego z 

czego wynika, że wydatki i koszty również będą różne.  

 

Wioleta Warzocha – Radna zapytała, czy w sąsiednich gminach pojemniki na odpady 

komunalne są myte? 

 

Mariola Musiał – Inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie odpowiedziała, 

że takich informacji nie posiada. Powiedziała, że zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i 

porządku usługi mycia pojemników należą do każdego mieszkańca. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że w ostatnim czasie było 

kilka znaczących ruchów w sprawie podwyżki stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Przewodniczący Rady Gminy odniósł się, że środki na odpady komunalne nie 

muszą być koniecznie przesunięte z inwestycji. Jest wiele elementów, których koszty 

funkcjonowania są istotną pozycją i dotyczą wąskiej grupy. Radny podał przykład, że poniekąd 

myśli o poziomie wyposażenia i utrzymywania jednostek ochotniczych straży pożarnych na 

terenie naszej gminy. Zwrócił uwagę, że wydatki związane z ochotniczymi strażami pożarnymi 

są przeinwestowane i wyręczanie Państwowej Straży Pożarnej w bardzo dużym stopniu jest 

przez nią wykorzystywane. Przewodniczący Rady Gminy uważa, że przy racjonalizacji 

wydatków w węższych grupach spokojnie można pozwolić na odciążenie mieszkańców w 

jakiejś perspektywie czasu.  
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Joanna Grabowska – Radna powiedziała, że opłata za zwolnienie z bioodpadów powinna być 

wyższa, ponieważ zwiększa świadomość ekologiczną mieszkańców. W naszej gminie może 

być to opłacalne, dlatego, że zmniejszą się w jakiś sposób koszty odbiorów odpadów 

komunalnych. Radna zaproponowała, aby wstrzymać się z decyzja w sprawie podwyższenia 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, aż do momentu, w którym sąsiednie 

gminy podejmą taką decyzję oraz gmina rozezna się na rynku w sprawie korzystniejszej oferty 

na odbiór i transport odpadów komunalnych. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał Panią Radną Joannę Grabowską, 

czy jest za nie podnoszeniem stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi tak jak 

wcześniej zgłosiła Pani Radna Czesława Walkowiak.  

 

Joanna Grabowska – Radna odpowiedziała, że tak.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję. Powiedział, że nie 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty będzie wynikiem i złożonym wnioskiem przez 

Radną Czesławę Walkowiak. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty.  

 

Głosowano w sprawie: 

wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Janusz Fifielski 

PRZECIW (11) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Iwona Owieśna, Piotr 
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Pawlikowski, Helena Przekwas, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ewa Jeżewska, Waldemar Raniszewski 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka nie podjęła uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

 

Ad.2.7 

Marcin Pelc –Inspektor ds. planowania przestrzennego omówił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego przy 

ul. Henryka Sienkiewicza w miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś Wielka. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego przy ul. Henryka Sienkiewicza w miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś 

Wielka. Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Nikt z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego przy 

ul. Henryka Sienkiewicza w miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś Wielka 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 
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Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/437/2023 w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego przy ul. Henryka Sienkiewicza w miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś 

Wielka. 

 

Ad.2.8 

Marcin Pelc –Inspektor ds. planowania przestrzennego omówił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 207/19-23 

położonych w miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś Wielka. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że jest to działka, która została przekazana 

gminie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy jest to fragment działki z klasą III? 

 

Marcin Pelc –Inspektor ds. planowania przestrzennego odpowiedział, że tak.  

 

Joanna Grabowska – Radna powiedziała, że podczas posiedzenia na wspólnych komisja została 

uświadomiona, że teren znajduje się wokół przedsiębiorstw oraz budynków mieszkalnych i żaden 

rolnik nie będzie chciał nic tam uprawiać. Radna zwróciła uwagę, aby w przyszłości działki z klasą 

III ochronić dla rolników.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 

207/19-23 położonych w miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś Wielka. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 207/19-23 

położonych w miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś Wielka 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

PRZECIW (1) 

Joanna Grabowska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/438/2023 w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego przy ul. Henryka Sienkiewicza w miejscowości Toporzysko – gmina Zławieś 

Wielka. 

 

Ad.2.9 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie określenia 

stawek podatku od nieruchomości na rok 2024.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały omawianego projektu. 
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Janusz Fifielski – Radny odniósł się, że w budżecie gminy powinno zostać wyszczególnienie 

jako darowizna stawki podatków, część z społecznej nie rozumie ustawy podatkowe i mówią, 

że gmina podnosi podatki, a nie obniżają. Zwrócił uwagę, że stawki podatków są ustawowe, a 

Rada Gminy może je obniżyć. Radny powiedział, że każdą taką obniżkę będzie nazywał 

obniżką podatkową dla mieszkańców. W tym roku mamy darowiznę przekraczającą wysokość 

1 000 000,00 zł, w tym grunty. Zwrócił uwagę, że z funduszu sołeckiego zostały przekazane 

środki na zakup maszyny wraz ze środkami z budżetu gminy. Radny odniósł się, do tego, że w 

budżecie gminy trzeba szukać środków na inwestycję,  

a powinny środki wpływać z podatków.  Radny uważa, aby ograniczyć obniżenie stawki 

podatku od nieruchomości.  

Radny Janusz Fifielski złożył dwa wnioski. Pierwszy wniosek dotyczy zmiany ustalenia stawki 

podatku od nieruchomości w par. 1 pkt. 1 lit. b z kwoty 6,56 zł na kwotę 6,66 zł. Drugi wniosek 

w sprawie zmiany ustalenia stawki podatku od nieruchomości w par. 2 pkt. 2 lit. a z kwoty 1,10 

zł na kwotę 1,15 zł. 

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że słuchał audycji, podczas której zostały 

omawiane kwestie z wzrostem inflacji. Na wzrost inflacji wpływa również podwyższenie 

podatków. Zwrócił uwagę, że podczas objazdowej komisji ochrony środowiska, rolnictwa i 

bezpieczeństwa drogi są w bardzo złym stanie. Na osiedlach, gdzie powstało bardzo dużo 

domów jednorodzinnych brakuje odwodnienia w jezdni. Radny powiedział, że powinna 

zmienić się taktyka naprawiania dróg gminnych. Radny Sławomir składanek złożył wniosek, 

aby stawki podatków na rok 2024 obniżyć do poziomu stawek podatku z roku 2023.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała się w jakim procencie wykorzystano możliwości 

umorzenia podatków w latach 2022-2023? 

  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy w celu 

przygotowania wniosków do głosowania. 

 

O godz. 1527 wznowił obrady LXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie pierwszy wniosek 

Radnego Janusza Fifielskiego w sprawie zmiany ustalenia stawki podatku od nieruchomości w 

par. 1 pkt. 1 lit.b z kwoty 6,56 zł na kwotę 6,66 zł.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Radnego Janusza Fifielskiego w sprawie zmiany ustalenia stawki podatku od nieruchomości 

w par. 1 pkt. 1 lit.b z kwoty 6,56 zł na kwotę 6,66 zł.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Janusz Fifielski, Małgorzata Wiśniewska 

PRZECIW (7) 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Helena 

Przekwas 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania wniosek Radnego Janusza Fifielskiego w sprawie zmiany ustalenia 

stawki podatku od nieruchomości w par. 1 pkt. 1 lit. b z kwoty 6,56 zł na kwotę 6,66 zł nie 

został przyjęty.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie drugi wniosek 

Radnego Janusza Fifielskiego w sprawie zmiany ustalenia stawki podatku od nieruchomości w 

par. 2 pkt. 2 lit. a z kwoty 1,10 zł na kwotę 1,15 zł.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Radnego Janusza Fifielskiego w sprawie zmiany ustalenia stawki podatku od nieruchomości 

w par. 2 pkt. 2 lit. a z kwoty 1,10 zł na kwotę 1,15 zł 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Janusz Fifielski, Wioleta Warzocha 

PRZECIW (9) 

Dominik Goliszek, Aleksander Hamerla, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Waldemar 

Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Małgorzata 

Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Helena Przekwas 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania wniosek Radnego Janusza Fifielskiego w sprawie zmiany ustalenia 

stawki podatku od nieruchomości w par. 2 pkt. 2 lit. a z kwoty 1,10 zł na kwotę 1,15 zł nie 

został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Janusz Fifielski, Waldemar Raniszewski 

PRZECIW (7) 

Aleksander Hamerla, Piotr Pawlikowski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Helena Przekwas 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka nie podjęła uchwały w sprawie 
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określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024. 

 

Ad.2.10 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta na rok 2024. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały omawianego projektu. 

 

Sławomir Składanek – Radny odniósł się do opinii z Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej, 

że proponowana cena za 1 dt żyta jest wysoka na rok 2024 w porównaniu do roku 2023. Radny 

podzielił się ze swoją opinią, że sam jest rolnikiem i cena żyta jest bardzo wysoka. Główny 

Urząd Statystyczny podniósł bardzo wysoko cenę skupu żyta, która została spowodowana 

głównie wybuchem wojny na Ukrainie, gdzie zboże było bardzo drogie. Dlatego średnia liczona 

11 kwartałów do poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy cały czas podbija cenę 

skupu żyta. Radny Sławomir Składanek złożył wniosek w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta z kwoty 89,63 zł za 1 dt do 69,26 zł za 1 dt dla wymiaru podatku rolnego.  

 

Janusz Fifielski – Radny zwrócił uwagę, że dobrze jest płacenie mniejszych podatków albo w 

ogóle. Natomiast zwrócił się do Radnych, że powinni myśleć o przyszłych inwestycjach, które 

mają powstać na terenie gminy. 

 

Sławomir Składanek – Radny odniósł się, że Rada Gminy podnosi podatki, a Wójt umarza je 

przedsiębiorcom.  

 

Janusz Fifielski – Radny odpowiedział, że umorzenia podatkowe są w gestii Wójta i ma do 

tego prawo.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, w jaki sposób uchwały podatkowe zadłużają gminę w 

budżecie na rok 2024? 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że projekt budżetu gminy został 

złożony do 15 listopada. Zostały w nim założone stawki podatkowe na podstawie roku 

budżetowego.  

 



19 

 

Jan Surdyka – Wójt odniósł się do wypowiedzi Radnego Sławomira Składanka w sprawie 

umorzeń podatkowych. Podatki, które zostały umorzone mieszkańcom ze względu na bardzo 

trudną sytuację materialną związaną między innymi z spaleniem domu, z martwymi krowami. 

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że nie jest przeciwny pomaganiu ludziom. 

Przypomniał o sytuacji, gdzie inwestor chciał kupić działkę na potrzeby inwestycyjne, a 

podatek został mu umorzony. Podniesienie podatku rolnego nie wzmacnia budżetu, ponieważ 

nie są to duże środki.  

 

Joanna Grabowska – Radna podziękowała za przygotowanie zestawienia dotyczącego 

umorzenia podatkowego. Radna zapytała czy wysoka kwota, która jest w zestawieniu 

dotyczącym umorzeniu podatków w pozycji jest wartością rozłożoną na raty, czy umorzona? 

 

Jan Surdyka - Wójt odpowiedział, że jest to wartość rozłożona na raty. 

 

Iwona Owieśna – Radna zapytała, czy dużym przedsiębiorcom zostały umorzone podatki? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tak.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 1 minutę przerwy w celu przygotowania wniosku do 

głosowania.  

 

O godz. 1546 wznowił obrady LXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnego 

Sławomira Składanka w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta z kwoty 89,63 zł za 1 dt 

do 69,26 zł za 1 dt dla wymiaru podatku rolnego. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Radnego Sławomira Składanka w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta z kwoty 89,63 

zł za 1 dt do 69,26 zł za 1 dt dla wymiaru podatku rolnego 
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Fifielski 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania wniosek Radnego Sławomira Składanka sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta z kwoty 89,63 zł za 1 dt do 69,26 zł za 1 dt dla wymiaru podatku rolnego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

 

O godz. 1558 wznowił obrady LXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na rok 2024.  

 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia średniej ceny skupu żyta na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Fifielski 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/439/2023  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na rok 2024. 

 

Ad.2.11 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych 2024. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały omawianego projektu. 

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że firmy transportowe przerejestrowują 

działalność do sąsiednich gmin, gdzie podatek jest niższy. W naszym kraju bardzo 

rozpowszechnił się transport ze wschodu, co powoduje, że firmy z transportami krajowymi 

upadają.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2024. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Janusz Fifielski, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, 
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Waldemar Raniszewski, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

PRZECIW (1) 

Sławomir Składanek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Iwona Owieśna, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/440/2023  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2024. 

 

Ad.2.12 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały.  

 

Sławomir Składanek – Radny poprosił o przypomnienie czy lokal mieszkalny jest 

zamieszkiwany przez mieszkańców.  

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej odpowiedziała, że na tej działce są trzy budynki mieszkalne. Jeden budynek 

przekracza wartość 50.000,00 zł i w związku z tym Rada Gminy Zławieś Wielka będzie musiała 

odrębnie podjąć uchwałę.  

Joanna Grabowska – Radna poprosiła o przybliżenie powodu sprzedaży lokalu 

mieszkalnego. 

 

O godz. 1614 Radny Dominik Goliszek opuścił salę obrad 

O godz. 1616 Radny Dominik Goliszek wrócił na salę obrad.  

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  
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Komunalnej odpowiedziała, że mieszkańcy, którzy tam mieszkają złożyli wniosek o wykup 

lokalu mieszkalnego.  

 

Joanna Grabowska - Radna zapytała, jaka będzie korzyść dla gminy, jak sprzeda wskazany 

lokal? 

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej odpowiedziała, że gmina nie będzie musiała utrzymywać już tego lokalu, ponosić 

kosztów związanych z remontami.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, w jakim stanie jest ten lokal? 

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej odpowiedziała, że jest w dobrym stanie.  

 

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego.  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 
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Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/441/2023  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego.  

 

Ad.2.13 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej omówiła projekt uchwały w sprawie dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług 

w zakresie odprowadzania ścieków. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, dlaczego projekt tej uchwały nie został podjęty na sesji 

nadzwyczajnej. Na poprzedniej sesji projekt uchwały musiał zostać skorygowany.  

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej odpowiedziała, że projekt uchwały konsultowany został z Regionalną Izbą 

Obrachunkową i wchodzi z dniem podjęcia. Projekt uchwały nie musi być opublikowana w 

Dzienniku Urzędowym, który wchodzi w życie po 14 dniach publikacji.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, jakie są szanse, że podjęcie tej uchwały zmieni sytuacje 

podczas negocjacji z Wodami Polskimi?  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że to jest wymóg Wód Polskich, które zatwierdzają taryfy 

Zakładowi Usług Komunalnych, aby część kosztów była po stronie gminy, żeby wspomóc 

mieszkańców w celu odciążenia ich wydatków na wodę i kanalizację.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy Wody Polskie znają proponowaną stawkę? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług w zakresie odprowadzania ścieków. 

 

Głosowano w sprawie: 

dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług w zakresie odprowadzania ścieków 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/442/2023  

w sprawie dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług w zakresie odprowadzania ścieków. 

 

Ad.2.14 

Jan Surdyka – Wójt omówił projekt uchwały w sprawie utworzenia straży gminnej.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały. 

 

Wioleta Warzocha – Radna zapytała, jakie zostały nałożone kary dla mieszkańców, którzy 

pobierali nielegalnie wodę i odprowadzali ścieki? 

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej odpowiedziała, że z uzyskanym informacji Zakład Usług Komunalnych zawarł 

porozumienia ugody z tymi mieszkańcami oraz musieli wpłacić jakąś część środków.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jest zwolennikiem 

powołania straży gminnej, ale nie w takim zakresie, który został przedstawionym przez Pana 

Wójta. Odniósł się, że wodą oraz ściekami powinien zajmować się Zakład Usług Komunalnych. 

Straż gminna powinna istnieć dla utrzymania czystości i porządku naszej gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że jest bardzo duża liczba zgłaszanych sytuacji, 

gdzie zostały wywiezione odpady komunalne przez mieszkańców w różnych miejscach. 

Pojawia się problem, ponieważ kto ma określić sprawcę, bądź zająć się dokumentami. Policja 

w takich sytuacjach nie prowadzi czynności. Straż gminna również mogłaby podjąć 

interwencję, czym mieszkańcy palą w piecach. Powiedział, że mundur strażnika powoduje 

rodzaj respektu. 

 

Sławomir Składanek – Radny zapytał, czy straż gminna będzie mogła kontrolować czym 

mieszkańcy palą w piecu? Powiedział, że również jest zwolennikiem powołania tej straży tak 

jak Przewodniczący Rady Gminy. Ma nadzieję, że powołaniem tej straży, obronimy 

pracowników urzędu, którzy atakowani są przez mieszkańców, gdy doprowadzają do porządku 

pas drogowy.  

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej odpowiedziała, że tak. 

 

Czesława Walkowiak – Radna powiedziała, że ona jest przeciwna powołania straży gminnej. 

Zna mieszkańców, którzy mają bardzo niską emeryturę i nie stać ich na wymianę pieca. 

Powiedziała, że w Krakowie do wymiany pieca mieszkańcy otrzymywali dotacji  

w wysokości 100%, a w naszej gminie, ile mieszkańcy otrzymają? Dlaczego mamy karać 

mieszkańców za to, że ich nie stać na wymianę pieca? Radna odniosła się, że gmina 

dofinansowywała policję, na którą gmina nie może liczyć. 

 

Iwona Owieśna – Radna powiedziała, że z uzyskanej informacji wie, że straż gminna, która 

dokona interwencji u mieszkańca, że pali w piecu zabronionymi materiałami, może to zgłosić 

to na policję.  

 

Wioleta Warzocha – Radna zwróciła uwagę, że z rozmowy wynika, że pracownik gminy nie 

może nawiązać współpracy z policją.  
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Sławomir Składanek – Radny odniósł się do sytuacji, aby straż gminna nie interweniowała u 

rodzin, które mają bardzo trudną sytuację materialną. Natomiast straż gminna powinna zostać 

wykorzystywaną, gdy firmy bądź mieszkańcy notorycznie palą różnymi rzeczami i zatruwają 

środowisko. Powiedział, że jest o wiele więcej sytuacji, gdzie na działkach niezamieszkiwanych 

powstają wysypiska. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, jaką opinię wydał Komendant Wojewódzki Policji? 

 

Jan Surdyka – Wójt odczytał opinię pozytywną wydaną przez Komendanta Wojewódzkiego 

Policji.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała się, czym różni się straż gminna powołana na podstawie 

art. 6 ustawy o strażach gminnych a art. 7? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że strażnik gminny zatrudniony w Urzędzie Gminy jako 

osoba pełniąca funkcję jednoosobowej straży gminnej nie powinien być zatrudniony na 

stanowisku Komendanta, ponieważ nie kieruje on żadnymi innymi osobami.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała w jaki sposób powoływana jest jednostka straży 

gminnej? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w ramach struktury urzędu gminy.  

 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej powiedziała, że w uchwale w paragrafie 3 zapisana została treść, że jednostka 

straży gminnej będzie funkcjonowała w strukturze Urzędu Gminy.  

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiedział, że tworzenie straży 

gminnej jest na próbę. Utworzenie w takim trybie jest mniej kosztownym. Odniósł się, że w 

każdej chwili Rada Gminy może odwołać straż gminną.  

 

O godz. 1630 Radna Wioleta Warzocha opuściła salę obrad. 

O godz. 1632 na salę obrad wróciła Radna Wioleta Warzocha. 
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Joanna Grabowska – Radna zapytała, które z zadań przewidzianych przez Pana Wójta nie 

może wykonywać pracownik gminy? Jak wyobraża sobie Pan Wójt funkcjonowanie jednego 

strażnika gminnego, który będzie podejmował jakąkolwiek interwencję? Jak zabezpieczymy 

jego bezpieczeństwo? Jakie koszty przewiduje gmina na wyposażenie i powołanie straży oraz 

na jej funkcjonowanie w 2024 roku? O ile wyższe są koszty, niż funkcjonowanie pracowników 

gminy, które do tej pory wykonują te czynności? 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że w budżecie gminy na 2024 rok zabezpieczone zostały 

środki na zakup samochodu, natomiast pensja zostanie przeniesiona w tej samej wysokości 

jakiej ma pracowników, który pracuje w terenie. Pracownik zostanie przeszkolony w tej 

dziedzinie. Jedyne koszty jakie mogą być to zakup munduru oraz koszty związane z 

szkoleniem, czy koszty eksploatacyjne związane z pojazdem służbowym. Samochód musi 

zostać oznakowany, aby działał w jakiś sposób na mieszkańców. Wójt powiedział, że część 

mieszkańców bardzo utrudnia pracownikom, którzy pracuje w terenie. Wspomniał, że bardzo 

zależy, aby inwentaryzacja była sprawdzona chociaż w 90% i wszystko zgadzało się. Podał 

przykład na ul. Wierzbowej w Czarnym Błocie, że gmina walczy z mieszkańcami, aby 

sprzątnęli pozostałości budowlane, które leżą na części drogi gminnej, natomiast pozostali 

mieszkańcy atakują, aby naprawić tę drogę. Niestety mieszkańcy nie reagują na pisma z urzędu, 

a utworzenie straży gminnej jest dobrym przykładem, aby mogła nawet z takim przykładem 

zrobić porządek.  

 

Czesława Walkowiak – Radna powiedziała, że dostaje dużo skarg na Wójta od mieszkańców. 

24 października mieszkańcy z Rozgart byli u Pana Wójta z prośbą o oznakowanie ul. Wesołej, 

Wójt powiedział, że wszystko będzie zrobione, ale niestety do dnia dzisiejszego nie ma tego 

oznakowania.  

 

Małgorzata Wiśniewska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odniosła się do wspólnych 

posiedzeń komisji, że tam wyraziła swoje zdanie odnośnie utworzenia straży gminnej. 

Poinformowała, że dla niej służby te są instrumentem nie do dyscyplinowania tylko do karania. 

Zadania tej służby powinny być szerokie. Jeżeli ma zostać utworzona straż gminna, to Radna 

prosi o analizę i opinię Komisji ds. bezpieczeństwa. Radna zwróciła uwagę, że ta służba nie 

może być jednoosobowa, ponieważ nie poradzi sobie sama, natomiast jest za tym bardzo, aby 

była w strukturze urzędu gminy, ponieważ zmniejszą się koszty.  
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Joanna Grabowska – Radna zapytała, ile faktur wystawił urząd gminy mieszkańcom ul. 

Sitowia w Czarnym Błocie za zajęcie pasa drogowego? Ile faktur nie zostało opłacone przez 

mieszkańców? Radna zwróciła uwagę, że radni mają mało czasu na podjęcie decyzji w sprawie 

utworzenia straży gminnej oraz radni nie są przygotowani do tej decyzji. Uważa, że jest to 

oddanie części wolność instytucji, która będzie przetwarzała dane osobowe, będzie zajmowała 

się ograniczaniem praw podczas podejmowania interwencji. Radna powiedziała, że do podjęcia 

decyzji służby trzeba podejść z rozwagą. Radna zapytała, jaki procent gospodarstw domowych 

została już skontrolowana przez pracowników oraz ile jeszcze została do skontrolowania? 

 

Wioleta Warzocha – Radna złożyła wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie utworzenia straży gminnej oraz skierowania tego projektu do Komisji 

Bezpieczeństwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Zławieś Wielka zarządził przerwę. 

 

O godz. 1702 wznowił obrady LXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać jeszcze głos w sprawie złożonego wniosku? 

 

Ewa Jeżewska – Radna poprosiła o przedstawienie radnym wypracowanych wniosków przez 

Komisję Bezpieczeństwa. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnej 

Wiolety Warzochy w sprawie skierowania projektu uchwały w sprawie utworzenia straży 

gminnej do Komisji Bezpieczeństwa.  

 

Joanna Grabowska – Radna zgłosiła problem z łączem internetowym. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Radnej Wiolety Warzochy w sprawie skierowania projektu uchwały w sprawie utworzenia 

straży gminnej do Komisji Bezpieczeństwa 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir 

Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania w sprawie wniosku Radnej Wiolety Warzochy w sprawie skierowania 

projektu uchwały w sprawie utworzenia straży gminnej do Komisji ochrony środowiska, 

rolnictwa i bezpieczeństwa wniosek został przyjęty. 

 

Ad.2.15 

Julita Wołowska – Inspektor ds. ochrony przeciwpożarowej przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej oraz dla kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży 

Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka. 

 

Sławomir Składanek – Radny zapytał, czy gmina posiada informację jakie stawki 

ekwiwalentu mają sąsiednie gminy. 

 

Julita Wołowska – Inspektor ds. ochrony przeciwpożarowej odpowiedziała, że nie. 

 

Krzysztof Koblański – Prawnik odniósł się do interpretacji Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach, gdzie zostało wskazane, że członkowie ochotniczej straży 

pożarnej przy podjęciu uchwał w tym temacie powinni wyłączyć się bądź nie brać udziału w 

trakcie głosowania zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym, który dotyczy interesów 

prawnych radnych.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przeczytanie kto z Radnych 

nie może wziąć udział w głosowaniu. 

 

Julita Wołowska – Inspektor ds. ochrony przeciwpożarowej poinformowała, że w 

głosowaniu udziału nie może wziąć: Radny Piotr Pawlikowski, Radny Sławomir Składanek, 

Radny Waldemar Raniszewski, Radny Dominik Goliszek, Radny Janusz Fifielski.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy.  

 

O godz. 1716 salę obrad opuścili: Radny Piotr Pawlikowski, Radny Sławomir Składanek, Radny 

Waldemar Raniszewski, Radny Dominik Goliszek, Radny Janusz Fifielski. 

 

O godz. 1719 wznowiono obrady LXVI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Małgorzata Wiśniewska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej oraz dla kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej 

Straży Pożarnej oraz dla kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z 

terenu Gminy Zławieś Wielka 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Helena Przekwas, 

Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

NIEOBECNI (6) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Piotr Pawlikowski, Waldemar Raniszewski, Sławomir 
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Składanek, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/443/2023  

 w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej oraz dla kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży 

Pożarnej z terenu Gminy Zławieś Wielka. 

 

O godz. 1723 na salę obrad wrócili: Radny Piotr Pawlikowski, Radny Sławomir Składanek, 

Radny Waldemar Raniszewski, Radny Dominik Goliszek, Radny Janusz Fifielski. 

 

Ad.2.16 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia - 

SUMP dla MOFT do roku 2030 (z perspektywą do roku 2040). 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Zapytał, czy ktoś z 

radnych ma pytania do projektu uchwał. Nikt z radnych nie zgłosił się. Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął dyskusję. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT do roku 2030 (z perspektywą do roku 2040). 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT do roku 2030 (z perspektywą do roku 2040) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 
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Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

PRZECIW (1) 

Helena Przekwas 

NIEOBECNI (1) 

Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVI/444/2023  

w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Torunia - SUMP dla MOFT do roku 2030 (z perspektywą do roku 2040). 

 

Ad.3. Informacja Wójta o pracach między sesjami 

 

26.10.2023 r. – spotkanie z Panem Wojciechem Sutaszem - przedstawicielem firmy Farmapol 

z Siemonia. Spotkanie dotyczyło opróżniania zbiornika nieczystości znajdujących się na terenie 

tej firmy. Nieczystości pochodzą z tzw. bloków popegeerowskich w Siemoniu należących do 

spółdzielni „Zgoda” Ostaszewo. Opróżnianie zbiornika będzie monitorowane przez tę firmę – 

w przypadku przelewania, opróżnienie odbędzie się na koszt wspólnoty mieszkaniowej. W 

najbliższym czasie planuje się spotkanie zainteresowanych stron. 

 

26.10.2023 r. – spotkanie z Panem mecenasem Piotrem Rzepką. Zapoznano Pana mecenasa z 

dokumentacją dotyczącą firmy Revital Medic, w zakresie możliwości rozwiązania umowy na 

świadczenie usług medycznych w naszej gminie. Umówiono się na kolejny termin spotkania. 

 

27.10.2023 r. – udzielenie wywiadu telewizji TVN w temacie organizowanej przez 

mieszkańców Czarnowa pikiety na przejściu dla pieszych zlokalizowanym na DK nr 80. Pikieta 

miała na celu poprawę bezpieczeństwa mieszkańców na całej długości drogi krajowej, w 

szczególności w okolicach szkoły.  

 

08.11.2023r. – spotkaniem z sołtysami naszej gminy, na którym omówione zostały bieżące 

sprawy w tym problemy występujące w poszczególnych sołectwach. 

 

15.11.2023 r. – spotkanie w miejscowości Czarnowo przy przejściu dla pieszych na drodze 

krajowej nr 80 z przedstawicielami oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

w Bydgoszczy, oraz z przedstawicielami policji z wydziału ruchu drogowego. W spotkaniu 
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udział wziął również Pan Sławomir Składanek – radny gminy. Rozmawiano na temat poprawy 

bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych poprzez jego przebudowę 

 

23.11.2023 r. – ponowne spotkanie z Panem mecenasem Piotrem Rzepką. Podczas spotkania 

Pan mecenas przedstawił swoje stanowisko, w tym uwagi i wnioski z analizy dokumentów 

dotyczących firmy Revital Medic. W podsumowaniu Pan mecenas wyraził opinię co do 

konieczności podjęcia działań w celu rozwiązania umowy z tą firmą w zakresie podstawowej 

opieki zdrowotnej. 

 

27-28.11.2023 r. – wyjazd z Panem Piotrem Pawlikowskim – Przewodniczącym Rady Gminy 

na XX Kongres Gmin Wiejskich do miejscowości Jachranka koło Warszawy. Myślą 

przewodnią kongresu było 30 lat działalności związku. Poruszane były m.in. takie tematy jak: 

gospodarka wodno-ściekowa, finansowanie oświaty czy sytuacja budżetów gminnych. W 

drugim dniu kongresu odbyło się spotkanie z Prezydentem RP - Andrzejem Dudą, który 

wręczył ordery i odznaczenia państwowe za wybitne osiągnięcia w pracy na rzecz samorządu 

terytorialnego w Polsce, za działalność na rzecz społeczności lokalnej oraz rozwoju obszarów 

wiejskich. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do wyjazdu z Panem Wójtem 

na XX Kongres Gmin Wiejskich. Przewodniczący powiedział, że spotkanie było bardzo 

merytoryczne, poruszane zostały największe problemy samorządów wiejskich, jak i miejskich, 

miejsko-wiejskich oraz małe miasteczka, które są w ramach tej struktury. Poinformował, że w 

jego ocenie było bardzo nie smaczne podczas spotkania z Panem Prezydentem, gdzie wręczał 

odznaczenia samorządowcom, którzy co najmniej osiem kadencji pełnili funkcję wójta, 

burmistrza, mając w pamięci cały czas ustawę o samorządzie gminnym, którą Prezydent 

podpisał, że wójtem bądź burmistrzem można być tylko dwie kadencje.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała jakie konkretne ustalenia zostały podjęte podczas 

spotkania z Panem Wojciech Sutaszem? Czy w ocenie Pana Wójta jest sposób na wyjście z tej 

sytuacji? 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że podczas spotkania nie zostały sformułowane konkretne 

działania. Na tę chwilę skupienie będzie to co zostało przedstawione. Poinformował, że firma 

Farmapol chce doprowadzić do spotkania zainteresowanych stron, na którym zostaną 

przedstawione kierunki działania. Wójt powiedział, że temat jest bardzo trudny, w dniu 
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dzisiejszym pomagają, aby nieczystości nie przelewały się i nie było interwencji służb. Gmina 

nie ma żadnej informacji na tą chwilę, że dzieje się coś złego od mieszkańców, ani od firmy 

Farmapol. Czekamy na spotkanie, gdzie Farmapol spróbuje przekazać grunty na rzecz 

Spółdzielni Mieszkaniowej „Zgoda”. Uważa, że trzeba wykonać wyższe czynniki, czyli 

odbudować nową oczyszczalnie przydomową, tylko nie wiadomo kto poniesie koszty. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, kiedy będzie to spotkanie? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie wie. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, kto będzie brał udział w spotkaniu? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że Spółdzielnia Mieszkaniowa „Zgoda”, firma Farmapol 

oraz gmina.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że wpłynęło pismo od Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad i poprosił o przedstawienie propozycji pozostałym Radnym. 

Poinformował, że są w trakcie rejestracje stowarzyszenia „Jak uchronić bardziej”, gdzie 

skupiają się bardziej na odcinku drogi krajowej nr 80 między Pędzewem a Czarnowem 

włącznie. Stowarzyszenie chce powalczyć, aby na drodze krajowej nr 80 było bardziej 

bezpiecznie.  

 

Jan Surdyka – Wójt odczytał pismo z propozycjami od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 

i Autostrad. 

 

Sławomir Składanek – Radny poinformował, że jest inny pomysł odnośnie zjazdu do szkoły 

w Czarnowie. Powiedział, że propozycje Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, aby 

zrobić ograniczenie prędkości 70 od przeprawy promowej do pierwszego przystanku 

autobusowego od strony Toporzyska. Został przedstawiony pomysł skrócenia obszaru 

zabudowanego, gdzie nikt się na to nie zgodził. Ma zostać oznakowane na tym odcinku zakaz 

wyprzedzania i na poboczach podwójna ciągła.  

 

Wioleta Warzocha – Radna zwróciła uwagę, że Pan Wójt przedstawił pracę między sesjami 

od 25 listopada. 
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Radni odpowiedzieli, że od 25 października.   

 

Ad.4 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy nawiązał do Czarnowa, że w 

poniedziałek była kolizja przed szkołą na przejściu, kierowca zatrzymał się, a samochód 

ciężarowy w niego wjechał. Zwrócił uwagę, że rzeczywiście nie jest tam bezpiecznie. Poprosił 

o zareagowanie gminy, aby skontaktować się z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 

Autostrad w sprawie oświetlenia, ponieważ przed kolizją lampy oświetleniowe zostały 

wyłączone. Radny odniósł się do pomysłu zmiany wjazdu do szkoły, aby szkoła nie straciła 

boiska, ponieważ w przyszłości planowana jest budowa szkoła.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że pomysł jest, aby wykorzystać wjazd od sąsiada, 

przejazd z osiedla byłby w jednej linii, ale to gmina musi rozmawiać z Generalną Dyrekcją 

Dróg Krajowych i Autostrad. Odnośnie oświetlenia powiedział, że jest awaria od dwóch 

tygodni.  

 

Ewa Jeżewska – Radna ponowiła swoją prośbę o położenie leżącego policjanta na ul. Leśnej 

w Czarnym Błocie, ponieważ jest położony asfalt i samochody jeżdżą bardzo szybko. Prośba 

jest zgłaszana od lipca na każdej sesji.  Poinformowała również, że w godzinach bardzo 

wczesnych znowu jest hałas sprzętu w kurnikach. Mieszkańcy nie mogą otworzyć okna. Prośba, 

aby firma zmieniła godziny pracy śrutowników.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała w sprawie sprawozdanie kontrolerów, że nie zostało 

ujęte nielegalne doprowadzenie ścieków w miejscowości Cichoradz oraz nie ma 

odprowadzenia wód opadowych do kanalizacji w Czarnowie. Nieprawidłowości zostały 

zgłoszone na protokołach przez Komisję Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska i 

dlaczego tego nie ma w sprawozdaniu? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że miejscowość Czarnowo zostało dopiero objęte 

sprawdzaniem, natomiast w Cichoradzu kontrolerzy sprawdzili i zostały wysłane pisma do 

mieszkańców.  
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Joanna Grabowska – Radna powiedziała, że odprowadzanie ścieków w Cichoradzu nie 

zostało wykazane w sprawozdaniu. Poinformowała, że jest tam kilka posesji, gdzie 

odprowadzają ścieki do rowu.  

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że tam w miejscowości Cichoradz zostało wszystko 

załatwione, ponieważ gmina będzie budować kanalizację. Dokumentacja jest skończona i 

gmina czeka na ostatnie uzgodnienia. Od stycznia Zakład Usług Komunalnych będzie 

prowadził roboty. Środki przeznaczone zostały po tzw. systemie popegeerowskim.  

Kanalizacja będzie włączona do Rzęczkowa.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy od maja zeszłego roku, kiedy zostało zgłoszone, 

ścieki cały czas płyną do rowów? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tak, ponieważ mieszkańcy z Cichoradza nie mają 

środków na wybudowanie szamb.  

 

Małgorzata Wiśniewska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że na ul. 

Osiedlowej w Przysieku, wykonawca ul. Jaśminowej wyłożył na paletach bloczki, które 

zagrażają niebezpieczeństwu. Zapytała, czy Pan Wójt ma projekt budowy boiska 

wielofunkcyjnego w Przysieku? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że projekt jest cały czas w obróbce.  

 

Małgorzata Wiśniewska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy wiadomo coś 

przystosowania byłego mieszkania po Panu Dyrektorze w szkole, na jakim etapie jest 

realizacja? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z 

Panią Projektant. Powiedział, że koniecznie jest przygotowanie dokumentacji zabytkowej, 

uzgodnienie dokumentacji z konserwatorem z zakresu przeprowadzanych prac. Pani Dyrektor 

przedstawiła swoje potrzeby dotyczące zagospodarowania tych pomieszczeń. Natomiast Pani 

projektant musi opracować koncepcję, która pokaże jakie są możliwości oraz jakie będą 

generować koszty i trzeba będzie uzgodnić z konserwatorem, który może mieć szereg wymagań 

i obostrzeń.  



38 

 

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy zapytał, czy gmina zdąży zakupić 

urządzenia na plac zabaw między innymi w miejscowości Pędzewo? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta odpowiedział, że zdążymy zakupić.  

 

Ad.5 

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LXVI sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

(-) Piotr Pawlikowski 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Julita Wołowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


